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Από το υπ’ αριθ. 23/2000 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 591/2000 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση εισήγησης επιτροπής για καθορισμό 
δράσεων ενόψει της απογραφής έτους 2001. 

 
       Σήμερα 4 Δεκεμβρίου του έτους 2000 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 15:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού κτιρίου της οδού Μητροπόλεως 55, ύστερα από την με 
ημερομηνία 30-11-2000 γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους 
Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα 
άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ 410/95 (Δ.Κ.Κ.) και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 33 μελών βρέθηκαν παρόντα 24 μέλη. 
          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  

                                                                                                   Πάρεδροι 
1. Μ. Ποτουρίδης Δ. Ταχματζίδης Χ. Μουτσιόπουλος 
2. Ι. Κουρουζίδης Κ. Κόλβατζης  
3. Μ. Γαβρίδης Ε.  Λελεκάκης  
4. Κ. Πουλασουχίδης Π. Πιτούλιας  
5. K. Aσλάνογλου Α. Κεσίδης  
6. Α. Δελαβερίδης Λ. Τσαβδαρίδης  
7. Δ.  Πέτκος Ε. Σοφιανίδης Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Κ. Γκαβαϊσές Ε. Λευκοπούλου Πάρεδροι 
9. Κ.  Βαφείδης Γ. Μανακούλης -------- 

10. Γ. Ουρσουζίδης    
11. Ν. Χαμαλής    
12. Σ. Γεωργιάδης    
13. Ι.  Τριανταφυλλίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ:1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 578/2000 

απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Π. 
Αγαθαγγελίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 591/2000 απόφασης 
αποχώρησε ο κ. Γ. Ουρσουζίδης.  
 

14. M. Σουμελίδης 
15. Α. Ταραλάς 
16. Χ.  Σκουμπόπουλος 
17. Χ. Γεωργιάδης 
18. Β. Γιαννουλάκης 
19. Σ.  Παναγιωτίδης 
20. Θ.  Σιδηρόπουλος  
21. Ι. Ακριβόπουλος 
22. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή 
23. Ε. Κουκουρδής 
24. Π. Αγαθαγγελίδης 

 



 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 14ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 
έθεσε υπόψη του συμβουλίου την από 24-11-00 εισήγηση της επιτροπής Απογραφής 
έτους 2001 που έχει ως εξής: 
 Η επιτροπή αφού  έλαβε υπόψη  το πρώτο θέμα  της ημερήσιας διάταξης 
σχετικά με τον καθορισμό δράσεων της επιτροπής και την καμπάνια  ενημέρωσης  
των πολιτών για την απογραφή έτους 2001 συζήτησε και αντάλλαξε απόψεις για τον 
τρόπο δράσης. 
 Ο Πρόεδρος της Επιτροπής αφού εξέτασε τα στοιχεία που  συγκεντρώθηκαν 
από τα Δημοτολόγια του Δήμου μας όσον αφορά τον νόμιμο πληθυσμό της πόλης 
μας, έκρινε  ότι το θέμα είναι τόσο σοβαρό και πρέπει  όλο το δημοτικό συμβούλιο να 
δραστηριοποιηθεί ώστε να κατορθώσουμε να αυξήσουμε  τον αριθμό των πολιτών 
που θα απογραφούν την 18η Μαρτίου 2001 στην πόλη μας. 
 Τα Τοπικά Συμβούλια είπε θα πρέπει να παίξουν σημαντικό ρόλο. Να 
καταγράψουν όλους τους κατοίκους δημότες  και μη και να τους στείλουν σχετικές  
επιστολές ενημέρωσης ώστε την παραπάνω ημερομηνία να απογραφούν στην πόλη 
μας. 
 Επίσης να σταλούν επιστολές σε όλους τους πολιτιστικούς αθλητικούς και 
Εθνικοτοπικούς συλλόγους που εδρεύουν στην Βέροια  και επιχορηγούνται από τον 
Δήμο μας ότι στο εξής οι επιχορηγήσει θα γίνονται με βάσει τα απογραφικά δελτία 
των μελών. 
 Να σταλούν ακόμη επιστολές στους συλλόγους Βεροιαίων με την παράκληση 
να ενημερώσουν τα μέλη τους να απογραφούν στην Βέροια. 
 Ακόμη πρότεινε να γίνεται συνεχώς ενημέρωση των δημοτών από τα μαζικά 
μέσα ενημέρωσης, να τυπωθούν ενημερωτικά φυλλάδια τα οποία θα διανεμηθούν σε 
όλες τις κατοικίες και καταστήματα της πόλης μας. 
 Να γίνουν ενημερωτικές συζητήσεις στα σχολεία  ώστε να γνωρίσουν και οι 
μαθητές τους λόγους για τους οποίους θα πρέπει κάποιος να απογράφεται στον τόπο 
της κατοικίας του. 
 Ακόμη πρότεινε αντιπροσωπείες μελών του Δημοτικού Συμβουλίου να 
βρίσκονται στις εισόδους της πόλης και να αποτρέπουν την απογραφή των δημοτών 
μας σε άλλους Δήμους. 
 Συμπλήρωσε τέλος ότι το απογραφικό δελτίο θα μπορούσε να αποτελέσει ένα 
επιπλέον κριτήριο για όποιον καταθέσει αίτηση για εργασία στον Δήμο ή σε 
Δημοτική Επιχείρηση. 
 Ο πρόεδρος στην συνέχεια είπε να γίνει υπολογισμός της δαπάνης και να 
κατατεθούν οι προτάσεις  στο Δημοτικό Συμβούλιο. 
 Η επιτροπή ύστερα από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη της 
 1.Την πρόταση του Προέδρου της Επιτροπής 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 Εγκρίνει τις προτάσεις της Επιτροπής και εισηγείται να κατατεθούν στο 
δημοτικό συμβούλιο και να ψηφιστεί και σχετική πίστωση στον  προϋπολογισμό για 
το έτος 2001. 
 Και κάλεσε το συμβούλιο ν΄ αποφασίσει σχετικά. 
 Πρόεδρος :Καταρχήν, υπάρχει μία σοβαρότατη απόκλιση στην πόλη μας, 
ανάμεσα στον πραγματικό και στο  νόμιμο πληθυσμό. Μία απόκλιση την οποία δεν 
μπορούμε να την προσδιορίσουμε επ' ακριβώς. Τα στοιχεία που έχουμε 
συγκεντρώσει, συνηγορούν ότι είναι της τάξης των 10-15 χιλ. κατοίκων. Με  
αριθμητική πράξη, καταλήγουμε στο συμπέρασμα, ότι η πόλη μας, είχε απώλεια από  
τακτικά έσοδα 800 εκ., στην προηγούμενη 10ετία.Το 1991 δεν έγιναν οι απαραίτητες 
ενέργειες για περιορισμό αυτής της διαρροής. Κατά την κρίση μου πολύ ορθά, 



κάναμε αυτήν την επιτροπή η οποία συνεδρίασε 2 φορές και  έχει σήμερα να θέσει 
υπόψη σας μία σειρά από σκέψεις και προτάσεις για το τι θα μπορούσε να γίνει 
ενόψη της απογραφής στις 18-3-2001. Πιστεύουμε ότι θα πρέπει πρώτα να ξεκινήσει 
μία συστηματική προσπάθεια ενημέρωσης  όλων των πολιτών, από σπίτι σε σπίτι, 
στα σχολεία, στους φορείς, στους συλλόγους. Μία εκτεταμένη καμπάνια σε όλη την 
πόλη, που θα κάνει γνωστό στον κάθε  πολίτη της πόλης, το πόσο σημαντικό είναι για 
την πόλη, το να απογραφεί σ' αυτήν. Το ίδιο πρέπει να γίνει και σε επίπεδο τοπικών 
συμβουλίων. Είχαμε μία συνάντηση με τη νέα διοίκηση του συλλόγου Βεροιέων και 
προγραμματίζουμε να φέρουμε με 2-3 λεωφορεία, συμπολίτες μας,  που ζουν στη 
Θεσσαλονίκη για να απογραφούν εδώ. 
 Πρέπει να ξεκινήσει μία συστηματική προσπάθεια ενημέρωσης κυρίως από τα 
σχολεία. Προτείνουμε επίσης ως επιτροπή, στο εξής να γίνει γνωστό με έγγραφο που 
θα στείλουμε σε όλους τους πολιτιστικούς και τους αθλητικούς συλλόγους, αλλά και 
στους άλλους φορείς που συνεργάζονται με το Δήμο, ότι τα απογραφικά δελτία των 
μελών τους, θα είναι ένα επιπλέον στοιχείο για τη σχέση τους με το Δήμο, σ΄ότι 
αφορά τις οικονομικές μας συναλλαγές. 
 Θα χρειαστούν κάποιες δαπάνες,. Θα πρέπει να προβλέψουμε στον 
προϋπολογισμό της επόμενης χρονιάς, ένα ποσό των 2 εκ., για τις δαπάνες αυτής της 
προβολής. Αυτές οι σκέψεις να εμπλουτιστούν  από το Δ.Σ. 
 Σιδηρόπουλος :Η απογραφή αυτή θα αφορά καθαρά τον Ελληνικό πληθυσμό 
ή θα περιλαμβάνει και τους αλλοδαπούς οι οποίοι κατοικούν για μεγάλο χρονικό 
διάστημα στην πόλη μας, και σκοπεύουν να παραμείνουν και ενδεχόμενα να 
ενταχθούν πλήρως στην Ελληνική Κοινωνία; 
 Γαβρίδης :Υπάρχει αντίθεση. Θα βάλουμε λεωφορεία από την Θεσ/νίκη για 
να φέρουμε Βεροιείς  εδώ και τους άλλους θα τους λέμε να μη φύγουν; 
 Κουκουρδής :Για τον προϋπολογισμό των 2 εκ. Σε τι  συνίσταται αυτό το 
κόστος; 
 Πρόεδρος :Κε Σιδηρόπουλε δεν έχει διευκρινιστεί  από την στατιστική 
υπηρεσία. 
 Γκαβαϊσές: Πραγματικός πληθυσμός θεωρείται αυτός που είναι γραμμένος 
εκείνη την ημέρα. Συμπεριλαμβάνονται και οι ξένοι. 
 Πρόεδρος :Κε Γαβρίδη, προβάλουμε το συμφέρον της πόλης. Αυτοί που ζουν 
στην πόλη, έχουν συμφέρον να μείνουν στην πόλη. Οι Βεροιείς που ζουν στη 
Θεσ/νίκη έχουν συμφέρον να έχουν μία πόλη την καταγωγής τους, ισχυρή και  
οικονομικά. Οι ίδιοι  εξεδήλωσαν την επιθυμία. 
 Σε ότι αφορά τις δαπάνες κε Κουκουρδή χρειάζεται να βγουν μία σειρά από 
έντυπα, να γίνουν  δημοσιεύσεις, στον τύπο κλπ. Να έχουμε μία συστηματική και 
συνεχή προσπάθεια ενημέρωσης του κόσμου για τους λόγους που πρέπει να μείνει 
εδώ. Και όποιες άλλες δαπάνες, που ενδεχόμενα θα προκύψουν από την ανάγκη 
υπηρέτησης του στόχου που έχουμε. 
 Σκουμπόπουλος :Χάθηκαν αρκετά χρήματα τη 10ετία που είπατε, διότι οι 
επιχορηγήσεις στο Δήμο γινόταν σύμφωνα με το νόμιμο  πληθυσμό. Είναι διπλός ο 
στόχος. 
 Να κάνω  μερικές παρατηρήσεις. 1)Θα μπορούσαμε  τις επιχορηγήσεις των 
πολιτιστικών συλλόγων να τις δούμε σε συνάρτηση με τα απογραφικά δελτία. 2)Να 
μην  μπει ως κριτήριο για την  πρόσληψη των εργαζομένων στο Δήμο διότι το 
προβλέπει ο νόμος. 
 Ξεχάστηκαν τα Σ.Σ. πρέπει να υποχρεώσουμε τα Σ.Σ, να κάνουν λαϊκές 
συνελεύσεις και να ζητούν από τους κατοίκους των συνοικιών, να παραμείνουν 
εκείνη την ημέρα εκεί. 



 Την προηγούμενη Κυριακή της  απογραφής να γίνουν συνεργεία από 
δημοτικούς συμβούλους και υπαλλήλους , οι οποίοι να είναι έξω  από τις εκκλησίες 
για να μοιράζουν φυλλάδια. 
 Γκαβαϊσές :Θα συγκρουστούμε με τους όμορους Δήμους. Έχουμε διαρροές 
προς τα Πιέρια  τα καμποχώρια και κυρίως την Δ.Μακεδονία. Προτείνω σε 2 
λογαριασμούς της ΔΕΥΑΒ , μαζί με τον λογαριασμό να υπάρχει και ένα  φυλλάδιο. 
Μ΄αυτόν τον τρόπο όλα τα σπίτια θα ενημερωθούν. Επίσης προτείνω  "μπλόκα" 
στους δρόμους από συνεργεία. 
 Κουρουζίδης :Η επιτροπή να είναι ανοιχτή σε όλους τους συναδέλφους και 
τους φορείς, για προτάσεις που θα βοηθήσουν σε αυτή  την κατεύθυνση.Να μη 
κλείσει το θέμα σήμερα. Να είναι ανοιχτό μέχρι τις 31-1-2001. Και από εκεί και πέρα 
να γίνει μία συζήτηση για να ξεκαθαριστεί το θέμα, έτσι ώστε να είμαστε μάχιμοι για 
την  Κυριακή της απογραφής. 
 Τάκης :Να μη τσιγκουνευτούμε τις δαπάνες για την ενημέρωση του 
Βεροιώτικου λαού. Να δώσουμε στοιχεία με οικονομικά νούμερα στο Βεροιώτη, για 
να καταλάβει τι έχασε την προηγούμενη 10ετία και τι πρόκειται να χάσει. 
 Πρόεδρος :Θα επανέλθει το θέμα προς συζήτηση τέλη Ιανουαρίου. Είναι 
ανοιχτή η επιτροπή σε προτάσεις. Όλες οι προτάσεις που ακούστηκαν, 
καταγράφονται και αποτελούν στοιχεία ενός ενιαίου σχεδίου, το οποίο θα 
παρουσιαστεί στο ΔΣ. 
 Θα ήθελα σήμερα την έγκριση της εισήγησης, όπως επίσης και την έγκριση 
της δαπάνης, που θα επιβαρύνει τον επόμενο προϋπολογισμό. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την από 24-11-00 εισήγηση της επιτροπής Απογραφής έτους 2001. 
2.- Τις προτάσεις της παραπάνω επιτροπής καθώς και αυτές που αναπτύχθηκαν 
συμπληρωματικά από τις τοποθετήσεις των προέδρου και δημ. συμβούλων. 
3.- Τις διατάξεις του άρθρου 106 του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.). 
 

Αποφασίζει Ομόφωνα 
 
 Α) Εγκρίνει τις προτάσεις τις επιτροπής Απογραφής έτους 2001 όπως αυτές 
συμπληρώθηκαν από τις τοποθετήσεις των προέδρου και δημ. συμβούλων κατά τη 
συζήτηση του παρόντος θέματος. 
 Β) Εγκρίνει την κάλυψη των σχετικών δαπανών που θ’ απαιτηθούν για την 
υλοποίηση του παραπάνω σκοπού, καθώς και την εγγραφή των σχετικών κονδυλίων 
στον προϋπ/σμό του Δήμου έτους 2001. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό    591/ 2000 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   
 Μ. Ποτουρίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 I.  Kουρουζίδης Χ. Γεωργιάδης 

 Μ. Γαβρίδης Β.  Γιαννουλάκης 
ΚΩΝ/ΝΟΣ  ΑΣΛΑΝΟΓΛΟΥ Κ.  Πουλασουχίδης Σ. Παναγιωτίδης 

 Α. Δελαβερίδης Θ. Σιδηρόπουλος 
 Δ.  Πέτκος Ι.  Ακριβόπουλος 
 Κ. Γκαβαϊσές Μ.  Τσαμήτρου-Καραχατζή 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Κ. Βαφείδης Ε. Κουκουρδής 
 Γ. Ουρσουζίδης Π.  Αγαθαγγελίδης 
 Ν.  Χαμαλής   

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΤΑΡΑΛΑΣ Σ. Γεωργιάδης   
 Ι. Τριανταφυλλίδης   
 Μ. Σουμελίδης   
     
     
     
     
     
     
  ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΣ   
 Χ. Μουτσιόπουλος   

 
Ακριβές απόσπασμα 

Βέροια  9-1-2001 
Ο Δήμαρχος 

 
 
 

ΓΙΑΝΝΗΣ  ΧΑΣΙΩΤΗΣ 
  
 


